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REVISTA PRESEI 

 

 

 Modificarea circularei privind încheierea mediilor elevilor în acest an școlar, 

cerută de sindicatul FSE Spiru Haret, după o „eroare” făcută de Ministerul 

Educației: Reveniți de urgență asupra adresei 

Modificarea circularei nr. 3808/DGIP/07.06.2021 privind încheierea mediilor 

elevilor în acest an școlar este cerută public Ministerului Educației de sindicatul 

FSE Spiru Haret, scrie scoalaromaneasca.ro. 

Reprezentanții sindicatelor arată că adresa trimisă tuturor școlilor conține o 

„eroare”, invocând două articole din Regulamentul de Funcționare și Organizare a 

Unităților de Învățământ (ROFUIP) care nu sunt aplicabile în acest an școlar. 

Profesorilor și școlilor „li se comunică imperativ că se aplică regula generală”, deși 

„avem dispozițiile derogatorii pentru acest an școlar instituite printr-un ordin de 

ministru din luna ianuarie”, remarcă sindicatele. 

Edupedu.ro a semnalat încă din 10 iunie această situație. 

Redăm argumentele FSE Spiru Haret transmise Ministerului Educației. 

„Cităm pct. I al adresei respective: „În toate unitățile de învățământ, încheierea 

situațiilor școlare se va face conform Regulamentului-cadru de organizare și 

funcționare a unităților de învățământ preuniversitar, aprobat prin OMEC nr. 

5447/2020, cu modificările și completările ulterioare. Titlul VII, Capitolul III, 

Secțiunea I, art. 101 si art. 107, alin. 2, 4 și 6” (?!). 

Problemele sunt generate de menționarea alin. (4) și (6) ale art. 107. Textele 

respective prevăd: 

„(4) Numărul de calificative/note acordate semestrial fiecărui elev, la fiecare 

disciplină de studiu, exclusiv nota de la lucrarea scrisă semestrială (teză), trebuie 

să fie cel puţin egal cu numărul săptămânal de ore de curs prevăzut în planul de 

învăţământ. Fac excepţie disciplinele cu o oră de curs pe săptămână, la care 

numărul minim de calificative/note este de două.” 

https://www.edupedu.ro/document-cum-se-incheie-mediile-elevilor-in-acest-an-scolar-precizarile-ministerului-educatiei/
https://www.scoalaromaneasca.ro/2021/06/09/fse-spiru-haret-solicita-ministerului-educatiei-modificarea-circularei-privind-incheierea-situatiei-scolare-in-vederea-examenelor-nationale/
https://www.edupedu.ro/document-cum-se-incheie-mediile-elevilor-in-acest-an-scolar-precizarile-ministerului-educatiei/
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„(6)Elevii aflaţi în situaţie de corigenţă vor avea cu cel puţin un calificativ/o notă 

în plus faţă de numărul de calificative/note prevăzut la alin. (4), ultimul 

calificativ/ultima notă fiind acordat/ă, de regulă, în ultimele două săptămâni ale 

semestrului.” 

Or, pentru anul școlar 2020-2021, prin Ordinul ministrului educației nr. 

3108/2021 pentru completarea Regulamentului-cadru de organizare şi 

funcţionare a unităţilor de învăţământ preuniversitar, au fost introduse în 

R.O.F.U.I.P. dispoziții speciale, derogatorii, potrivit cărora: 

„1. La articolul 107, după alineatul (4) se introduce un nou alineat, alineatul (4
1
), 

cu următorul cuprins: 

“(4
1
) În anul şcolar 2020-2021, prin derogare de la prevederile alin. (4), numărul 

de calificative/note acordate semestrial fiecărui elev, la fiecare disciplină de 

studiu, va fi de minimum două, indiferent de numărul de ore alocat disciplinei prin 

planurile-cadru.” 

2. La articolul 107, după alineatul (6) se introduce un nou alineat, alineatul 

(6
1
), cu următorul cuprins: 

“(6
1
) În anul şcolar 2020-2021, prin derogare de la prevederile alin. (6), elevii 

aflaţi în situaţie de corigenţă vor avea cel puţin trei calificative/note, ultimul/a 

calificativ/notă fiind acordat/ă în ultimele două săptămâni ale semestrului.” 

Vă rugăm să observați că prin acest ordin nu se modifică alin. (4) și (6), ci se 

introduc două alineate noi, distincte. 

În consecință, la pct. I din Adresa nr. 3808/DGIP/07.06.2021 ar fi trebuit făcută 

trimitere la „art. 107 alin. (2), (4
1
) și (6

1
)”, nu la alin. (4) și (6) – existența 

sintagmei „cu modificările și completările ulterioare” nu este de natură a acoperi 

eroarea, deoarece alin. (4) și (6) nu au suferit modificări/completări; ele pur și 

simplu nu sunt aplicabile în acest an școlar. 

Evident, adresa în cauză a generat confuzie și discuții: pe de o parte, avem 

dispozițiile derogatorii pentru acest an școlar instituite printr-un ordin de ministru 

din luna ianuarie; pe de altă parte, avem o notă din luna iunie prin care li se 

comunică imperativ că se aplică regula generală. 
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În consecință, vă solicităm să reveniți de urgență asupra adresei nr. 

3808/DGIP/07.06.2021, modificând pct. I în acord cu legislația în vigoare, cu 

informarea Federației Sindicatelor din Educație „Spiru Haret”. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Angajatii Primariei Focsani protesteaza. Acestia sunt nemultumiti ca nu si-

au primit salariile 

Angajatii Primariei Focsani protesteaza luni fata de neplata salariilor. Functionarii 

au iesit in fata institutiei revoltati ca nu si-au primit salariile platile neputand fi 

efectuate, ca urmare a invalidarii bugetului municipiului de catre Ministerul de 

Finante. 

 

Intarzierea platii salariilor este de aproximativ o saptamana, primarul Cristi Misaila 

sustinand ca nu poate semna documentele din cauza blocajului in care se afla 

bugetul municipiului. Ca urmare a acestei situatii, angajatii Primariei Focsani cer 

abrogarea Hotararii Consiliului Local Focsani din data de 10 mai prin care s-a 

votat bugetul local, cu amendamentele coalitiei majoritare PNL-USR-PLUS, 

situatie care a dus la invalidare, ulterior,de catre Ministerul de Finante. 

 

"Modul in care a fost aprobat bugetul Municipiului Focsani nu doar ca a incalcat 

legea, dar pune in pericol interesele legitime, drepturile si obligatii atat ale 

institutiilor publice de interes local, cat si ale personalului din cadrul aparatului de 

specialitate, motiv pentru care am decis, ca sindicat al personalului din cadrul 

Primariei municipiului Focsani, sa intreprindem demersuri procedurale necesare, 

administrative si judiciare, pentru a solicita intr-o prima etapa revocarea, iar daca 

solicitarea de revocare cuprinsa in prezenta cerere va fi respinsa, suspendarea 

executarii si anularea Hotararii Consiliului local nr. 101 din 10 mai 2021, respectiv 

anularea acesteia.", se mentioneaza intr-un comunicat al Sindicatului Sintax 2010. 

Activitatea in primarie e blocata 

Din cauza protestului de luni dimineata, activitatea in Primaria Focsani este 

blocata. 

https://ziare.com/stiri/proteste/Dupa%20doua%20tentative%20nereusite%20de%20aprobare%20a%20bugetului%20local%20pe%20anul%202021,%20consilierii%20locali%20din%20Focsani,%20au%20aprobat%20dupa%20sase%20ore%20de%20discutii%20banii%20pentru%20programul%20de%20functionare%20si%20dezvoltare%20din%20acest%20an.
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/stiri/sindicat/
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Bugetul local al municipiului Focsani, cu amendamentele propuse de PNL-USR, a 

fost declarat invalid de Ministerul de Finante. Invalidarea a venit dupa ce, in 

sedinta in care a fost adoptat proiectul de buget pentru 2021, majoritatea din 

Consiliul Local a votat mai multe amendamente prin care s-au taiat cheltuieli de 

functionare de la Primarie si de la institutiile subordonate. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Emoții pentru Cristian Ghinea: intră în focurile Parlamentului, după eșecul 

de la Bruxelles 

Camera Deputaţilor va dezbate, în plenul de luni de la ora 16.00, moţiunea simplă 

a PSD la adresa ministrului Investiţiilor şi Proiectelor Europene Cristian Ghinea, 

iar votul va avea loc marţi. 

Textul complet al moţiunii simple poate fi accesat AICI. 

„Va fi dezbătută luni de la ora 16.00, iar votul va fi marţi, odată cu votul final din 

plenul de respingeri”, a afirmat Orban, miercuri la Parlament, informează News.ro. 

„Opoziţia a căutat sistematic să intre în subiectul Planului Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă şi opinia mea este că folosesc acest instrument parlamentar, 

regulamentar, moţiunea simplă, tocmai pentru a mai exprima puncte de vedere şi 

critici, după părerea mea în mare parte nefundamentate, cu privire la PNRR”, a 

adăugat preşedintele Camerei Deputaţilor. 

PSD a depus miercuri, la Camera Deputaţilor, o moţiune simplă împotriva 

ministrului Investiţiilor şi Proiectelor Europene Cristian Ghinea pe tema Planului 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR). Moţiunea este intitulată „Cristian 

Ghinea, de la zero la abis!”. 

„Avem nişte întrebări la domnul ministru Ghinea. De ce avem un program naţional 

făcut de firme de consultanţă încălcând legile din România? De ce prioritate de 

sute de milioane de euro au o destinaţie cu dedicaţie? De ce avem zero euro pentru 

irigaţii? De ce firmele româneşti nu primesc niciun euro prin PNRR la capitolul 

granturi?”, a declarat marţi Marcel Ciolacu.  

http://i0.1616.ro/media/2/2701/33605/20243842/1/motiunea-simpla-cristian-ghinea-de-la-zero-la-abis-09-06-2021.pdf.jpg?width=150
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Dan Barna a afirmat, marţi seară, că moţiunea anunţată de PSD împotriva 

ministrului Cristian Ghinea este „un exerciţiu de umflat muşchii”, întrucât social-

democraţii sunt cel mai puţin îndreptăţii să exprime nemulţumiri. 

„E foarte caraghios că PSD (...) a văzut programul înainte, şi-au exprimat punte de 

vedere, o parte dintre ele au fost preluate. Sunt cel mai puţin îndreptăţii să exprime 

nemulţumiri, dar...Opoziţia trebuie să facă exerciţiul acesta al moţiunii simple”, a 

spus Barna, la TVR 1. 

Acesta a precizat că „în mod surprinzător au fost luaţi cumva în principal miniştrii 

USR PLUS”, la depunerea moţiunilor simple. 

„E un exerciţiu de umflat muşchii din partea PSD”, a adăugat el. 

Social-democraţii au mai depus moţiuni simple împotriva miniştrilor Vlad 

Voiculescu, Claudiu Năsui şi Adrian Oros. toate respinse de Parlament. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Modul în care sunt cheltuiţi banii din PNRR va fi supravegheat de 

Autoritatea de Audit din cadrul Curţii de Conturi, condusă de apropiaţi ai lui 

Dragnea. Ce spune Ghinea 

Modul în care sunt cheltuite cele peste 29 de miliarde de euro din PNRR va fi 

supravegheat de Autoritatea de Audit din cadrul Curţii de Conturi, condusă de 

apropiaţi ai lui Liviu Dragnea, printre care se numără şi fostul senator PSD Niculae 

Bădălău. Ministrul Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, susţine însă că instituţia 

performează şi nu ia decizii politizate, scrie News.ro. 

Cine conduce Autoritatea de Audit 

Autoritatea de Audit este condusă de un preşedinte şi de doi vicepreşedinţi numiţi 

politic. 

Şeful instituţiei este Lucian Dan Vlădescu, promovat de PSD în 2017, în plină era 

Dragnea.  
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Între 2012 şi 2013, Vlădescu a condus Autoritatea Naţională pentru Reglementarea 

şi Monitorizarea Achiziţiilor Publice (ANRMAP), fiind numit în această funcţie de 

premierul de atunci Victor Ponta, la insistenţele lui Liviu Dragnea, susţin surse 

politice pentru News.ro. 

În vara lui 2013, Vlădescu a demisionat cu scandal din fruntea ANRMAP, după ce 

a susţinut modificarea legii, astfel încât pragul pentru achiziţii directe, fără licitaţie, 

să fie ridicat de la 15.000 de euro la 100.000 de euro. 

Florin Tunaru, originar din Teleorman, este vicepreşedintele Autorităţii de Audit 

tot din 2017. Acesta a lucrat cu Liviu Dragnea la CJ Teleorman, ca şef de serviciu 

şi, ulterior, director executiv la Direcţia de Contabilitate. În perioada 2010-2011, 

Tunaru l-a consiliat pe şeful CJ Teleorman Liviu Dragnea în domeniul financiar-

contabil şi al finanţelor publice. In timpul guvernarii USL, a fost numit 

vicepresedinte al ANAF, tot cu susţinerea lui Dragnea. 

Şi fostul senator PSD Niculae Bădălău ocupă un post de vicepreşedinte al 

Autorităţii de Audit. În 1988, Bădălău a fost condamnat pentru că a furat patru saci 

cu grâu dintr-un depozit al statului. Bădălău a primit la acea vreme o pedeapsă de 

un an de închisoare, pe care nu a mai executat-o, pentru că Nicolae Ceauşescu, cu 

ocazia aniversării a 70 de ani, a amnistiat toate condamnările mai mici de 10 ani. 

Bădălău apucase să stea două săptămâni în arest. 

Niculae Bădălău nu ar fi putut ajunge vicepreşedinte al Curţii de Conturi dacă, în 

urmă cu patru ani, nu ar fi modificat legea în interesul său. Articolul 47 din Legea 

de funcţionare a Curţii de Conturi (94/1992) impunea la acel moment trei criterii 

pentru ocuparea posturilor de preşedinte sau vicepreşedinte: "studii superioare 

economice sau juridice, vechime de minimum 10 ani în specialitatea studiilor 

absolvite şi pregătire profesională temeinică“. 

Cum Nicolae Bădălău e de profesie inginer, n-ar fi putut ajunge şef al Curţii de 

Conturi. Prin urmare, Bădălău a depus personal un amendament la lege, astfel încât 

a adăugat o profesie la condiţiile de studii: „economice, juridice sau inginereşti”. 

Amendamentul a fost adoptat cu majoritate de voturi, căci PSD deţinea controlul în 

Parlament. Acesta nu a ajuns la conducerea Curţii de Conturi, însă în vara anului 

2020 a devenit vicepreşedinte al Autorităţii de Audit din cadrul Curţii de Conturi, 

exact în baza legii modificate de el cu trei ani înainte. 
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Ce spune Cristian Ghinea 

Ministrul Fondurilor Europene, Cristian Ghinea, a spus, în emisiunea Insider 

politic de la Prima TV, că Autoritatea de Audit din cadrul Curţii de Conturi este o 

instituţie care performează. 

 ”Relaţia instituţională dintre ministerul pe care-l conduc şi această Autoritate 

de Audit este foarte bună. 

 Chiar zilele trecute m-am întâlnit cu şeful Autorităţii de Audit şi cu mai 

mulţi auditori, printre care şi domnul Bădălău. Avem o relaţie instituţională 

foarte bună si discuţia a fost despre care va fi procesul de auditare din 

PNRR. Sunt optimist. 

 Nu e decizia mea cine este acolo, este decizia statului român. Autoritatea de 

Audit este o instituţie care performează, totuşi. Aşa cum noi ( Ministerul 

Fondurilor Europene - n.r.) suntem punctul de legătură al Comisiei Europene 

pe modul în care se face programarea, se cheltuie banii, aşa sunt ei punctul 

de legătură al Curţii de Auditori a Uniunii Europene. 

 Această Autoritate de Audit nu ia decizii politizate, tocmai pentru ca îi 

controlează şi pe ei cei de acolo (Bruxelles- n.r). Sunt obligat să am 

încredere şi chiar am”, a spus Cristian Ghinea in emisiunea Insider politic, 

care va fi difuzată duminică, începând cu ora 11.00, la Prima TV. 

Planul Național de Redresare și Reziliență nu a primit aprecierea autorităților de la 

Bruxelles. Dimpotrivă. Comisia Europeană a transmis reprezentanților României 

mai multe observații extrem de critice, pe mai multe componente, de la 

infrastructură până la educație, potrivit unor documente obținute de HotNews.ro. 

Cele mai multe critici se referă la faptul că nu sunt justificate costurile, că unele 

sunt supraestimate, că sunt neconcordanțe între sume, că lipsesc metodologiile de 

calcul și că au fost furnizate informații neclare legate de proiecte. 

Documentul a fost discutat joi la Bruxelles cu reprezentanții Comisiei Europene. 

Potrivit unor surse apropiate discuțiilor aceasta este o evaluare de etapă, experții 

europeni cerând detalii ca parte a procesului de evaluare și trimitere de clarificari.  
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Procedura nu este una specială, Ministerul Investițiilor Proiectelor Europene 

organizând întâlniri între reprezentanții Comisiei și ai ministerelor, iar aceștia din 

urmă sunt responsabili cu transmiterea clarificărilor, au precizat aceleași surse. 

Observațiile CE au reprezentat un nou prilej pentru PSD, condus de Marcel 

Ciolacu, de a ataca dur Guvernul și de a susține că, de fapt, PNRR ar fi fost repins 

la Bruxelles. 

Ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, a spus vineri, la 

interviurile HotNews LIVE, că ar fi fost "uimitor” ca Bruxellesul să nu aibă nicio 

observație la PNRR-ul României, toate "neconcordanțele” semnalate de Comisia 

Europeană urmând a fi rezolvate. Care este termenul pentru aprobarea Planului? 30 

septembrie, a spus Ghinea, precizând că în discuțiile cu Comisia Europeană s-a 

convenit ca România să ceară o extindere a termenului de două luni de la depunere, 

având în vedere complexitatea PNRR. 

Ghinea nu a exclus ca în final suma pe care o va obține România să fie mai mică, 

insistând încă, în opinia lui, dacă anumite proiecte vor fi criticate la Bruxelles, 

acestea ar trebui înlocuite. 

Ministrul a criticat, totodată PSD, pe care l-a acuzat că face o opoziție isterică și 

promovează fake news-uri de tipul "PNRR a fost respins”. 

"Hai să punem demisia pe masă. Mă duc la moțiune luni cu demisia pe masă. Dacă 

CE respinge PNRR, îmi dau demisia. Dar cineva trebuie să fie responsabil si 

pentru aceste lături și rahat lansate în spațiul public și acela să fie Ciolacu”, a spus 

Ghinea. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Guvernul nu renunță la scutirea de impozit pentru IT-iști: „E o distorsiune 

pe care ne-o asumăm” 

Guvernul nu renunță la scutirea de impozit pentru IT-iști, ministrul Investițiilor și 

Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, susținând la HotNews LIVE că aceasta este 

„o distorsiune pe care ne-o asumăm”. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24852883-cea-mai-importanta-negociere-romaniei-bruxelles-ministrul-cristian-ghinea-explica-totul-despre-pnrr-astazi-ora-14-00-hotnews-live.htmhttps:/www.hotnews.ro/stiri-esential-24852883-cea-mai-importanta-negociere-romaniei-bruxelles-ministrul-cristian-ghinea-explica-totul-despre-pnrr-astazi-ora-14-00-hotnews-live.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24852883-cea-mai-importanta-negociere-romaniei-bruxelles-ministrul-cristian-ghinea-explica-totul-despre-pnrr-astazi-ora-14-00-hotnews-live.htmhttps:/www.hotnews.ro/stiri-esential-24852883-cea-mai-importanta-negociere-romaniei-bruxelles-ministrul-cristian-ghinea-explica-totul-despre-pnrr-astazi-ora-14-00-hotnews-live.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24852883-cea-mai-importanta-negociere-romaniei-bruxelles-ministrul-cristian-ghinea-explica-totul-despre-pnrr-astazi-ora-14-00-hotnews-live.htmhttps:/www.hotnews.ro/stiri-esential-24852883-cea-mai-importanta-negociere-romaniei-bruxelles-ministrul-cristian-ghinea-explica-totul-despre-pnrr-astazi-ora-14-00-hotnews-live.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24852883-cea-mai-importanta-negociere-romaniei-bruxelles-ministrul-cristian-ghinea-explica-totul-despre-pnrr-astazi-ora-14-00-hotnews-live.htmhttps:/www.hotnews.ro/stiri-esential-24852883-cea-mai-importanta-negociere-romaniei-bruxelles-ministrul-cristian-ghinea-explica-totul-despre-pnrr-astazi-ora-14-00-hotnews-live.htm
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„Facilitatea pentru IT-iști rămâne. (...) Este o distorsiune pe care ne-o asumăm că o 

continuăm. Noi credem că această industrie e o industrie cheie pentru România și 

România are nevoie de acest avantaj competitiv”, a spus ministrul. 

Nu aceeași veste are însă pentru sectorul construcțiilor. 

„În sectorul construcțiilor vorbim de o aliniere în timp a impozitului din zona 

aceasta cu restul economiei, până în 2026. Nu este o decizie bruscă”, a afirmat 

Ghinea, la HotNews LIVE. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Educației, despre faptul că profesorii încă nu au fost plătiți pentru 

orele remediale: Întârzierile au fost nepermis de mari, garantez că absolut 

toate sumele vor fi plătite 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat, sâmbătă, că întârzierile la plata 

orelor remediale sunt „nepermis de mari”, adăugând că garantează achitarea 

acestora în integralitate, relatează Agerpres. 

„În opinia mea, întârzierile au fost nepermis de mari, chiar dacă au existat 

justificări. Întârzierile sunt inadmisibile, dar, din punct de vedere legal, vă asigur 

că am făcut toate demersurile pentru ca aceste plăţi să se realizeze în cel mai scurt 

timp. Programul de ore remediale este un program extrem de important pentru a 

compensa pierderile suferite de către elevi, este un program pe care dorim să-l 

continuăm pe întreg parcursul anului şcolar viitor. Este un program care presupune 

două componente: o dată până la nivelul de învăţământ gimnazial şi a doua 

componentă – învăţământ liceal prin Programul ROSE”, a afirmat Cîmpeanu, la 

Iaşi, întrebat când se vor achita sumele pentru orele remediale. 

El a adăugat că toate sumele vor fi plătite. „Pot să spun că sunt extrem de supărat 

că nu s-a întâmplat până acum. Primele ore remediale au fost prestate în luna 

martie, iar acum suntem aproape de jumătatea lunii iunie. (…) Blocajul este în 

incoerenţa raportării, este în diferenţa între momentul aprobării proiectului şi 

momentul iniţierii primelor ore remediale.  
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Proiectul a fost aprobat la mai mult de o lună, după ce, din motive lesne de înţeles, 

orele remediale au început, au fost demarate pentru că am apreciat că este foarte 

urgent să începem cât mai repede posibil, când condiţiile epidemiologice au 

permis, demararea acestor ore. Pot să vă garantez că absolut toate sumele aferente 

prestării orelor remediale vor fi plătite şi, dincolo de explicaţiile care există, aceste 

întârzieri le asum în calitate de ministru şi îmi cer scuze colegilor profesori care au 

înregistrat întârzieri în plata drepturilor salariale aferente acestor ore de 

recuperare”, a spus Sorin Cîmpeanu. 

Ministrul a susţinut că a insistat ca tariful să fie la cel mai înalt nivel posibil, de 

100 de lei pe oră. „Chiar dacă acest tarif orar de 100 lei nu este atât de mare cât ne-

am fi dorit, este totuşi cel mai mare tarif orar din sistemul de învăţământ 

preuniversitar”, a explicat Cîmpeanu. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Noua lege a pensiilor: stagiul de cotizare nu va mai fi fix. Cum se va calcula 

Stagiul de cotizare pentru pensie nu va mai fi unul fix, a declarat ministrul 

Investițiilor și Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, la HotNews LIVE. El a 

precizat că acesta va depinde de domeniul de activitate, fără a da însă detalii 

suplimentare. 

„Stagiul de cotizare nu va mai fi fix, va fi o formulă în funcție de domeniu. (...) Nu 

pot să vă dau un exemplu pentru că nu știm în momentul ăsta. În asta va consta 

consultarea publică”, a spus ministrul. 

Ghinea a explicat că decizia se va lua în guvern, odată cu aprobarea proiectului de 

lege a pensiilor, și în parlament unde acesta trebuie adoptat. 

Ministrul a explicat că în angajamentele asumate la Bruxelles este cel referitor la 

eliminarea stagiului de cotizare de 25 de ani stabilit de PSD, deoarece acesta ar fi 

avut drept consecință un dezechilibru major în sistem. 

„Ei (cei de la Comisia Europeană -n.r.) s-au speriat de acel stagiu de cotizare de 25 

de ani. Noi avem acum un stagiu de 35 de ani și legea dată de PSD în 2019, înainte 

de alegeri, brusc i-a apucat dragul de pensionari, scădea brusc la 25 de ani.  
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Cei de la Comisie și foarte mulți economiști au spus că foarte mulți oameni vor ieși 

brusc la pensie. Să scazi brusc stagiul înseamnă să arunci sistemul în aer. Si atunci 

am spus, scoatem această scădere bruscă și rămâne să găsim o formulă care să fie 

viabilă si sa nu dezechilibreze sistemul, a mai spus el. 

Noua formulă de calcul a pensiei 

Noua lege a pensiilor vine și cu o nouă formulă de calcul, a cărei introducere este 

asumată de guvern în Planul Național de Redresare și Reziliență (PNRR). Noua 

formulă de calcul a pensiei va fi bazată de numărul de puncte realizat de beneficiar 

potrivit principiului contributivității. 

„Se încearcă în acest fel corectarea unei mari părți din inechitățile sistemului 

public de pensii prin eliminarea indicelui de corecție și a stagiului complet de 

cotizare diferit. Acest aspect poate fi realizat prin noua formulă de calcul a pensiei, 

formulă care are ca principiu de calcul produsul dintre numărul total de puncte cu 

valoarea unui indicator de pensie, un mecanism de indexare standard și sustenabil 

financiar (în locul creșterilor ad-hoc), care ar asigura predictibilitatea pe termen 

mediu și lung a cheltuielilor cu plata pensiilor, eliminând în acest fel toate 

cheltuielile aferente reprezentării intereselor statului”, se arată în document. 

Noua formulă de calcul a pensiei și stagiul de cotizare vor intra în vigoare odată cu 

noua lege a pensiilor a cărei trimitere în Parlament va fi făcută în 2022. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Președintele Consiliului Concurenței, semnal de alarmă: 'Mi-e frică de 

firmele primăriilor, serviciile ar putea devini monopoluri leneşe şi scumpe' 

Îmi este frică că actuala criză va întări tendinţa primăriilor de a renaţionaliza 

serviciile municipale, iar aceste servicii ar putea deveni monopoluri leneşe şi 

scumpe, a declarat duminică preşedintele Consiliului Concurenţei, Bogdan 

Chiriţoiu, la Digi24, potrivit Agerpres. 

"Mi-e frică de firmele primăriilor, iar această criză nu ne va ajuta. De tendinţa de 

renaţionalizare a serviciilor municipale.  
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De câţiva ani, primăriile au o tendinţă de a nu mai face licitaţii, de a selecta 

operatori prin licitaţie, ci de a-şi crea propriile lor companii. Exemplu faimos, 

firmele de la Primăria Municipiului Bucureşti. Într-un fel mi-e frică, nu vom mai 

avea piaţă, nu mai avem concurenţă, o să avem nişte servicii care nemaifiind 

supuse unor presiuni concurenţiale s-ar putea să devină nişte monopoluri leneşe şi 

scumpe. Pe de altă parte, îi înţeleg şi pe primari când au exemple de un operator 

privat care se comportă ca în Sectorul 1. Ce încredere să aibă primarul să zică da, 

am un contract, operez în baza contractului?", a afirmat Chiriţoiu. 

În ceea ce priveşte conflictul dintre primăria Sectorului 1 şi operatorul de 

salubritate, şeful Consiliului Concurenţei a explicat că problema trebuie rezolvată 

în instanţă, nefiind una de concurenţă. Acesta a arătat că este vorba despre un 

monopol rezultat din lege care spune că pe o suprafaţă, un sector, este un singur 

operator care se ocupă de colectarea deşeurilor municipale ca să nu apară dubii 

cine trebuie să gestioneze cantitatea de gunoi. În mod ideal acesta ar trebui selectat 

prin licitaţie, a mai spus preşedintele autorităţii de concurenţă, care a menţionat, de 

asemenea, că la Sectorul 1 a fost ales prin licitaţie. Dacă contractul nu a fost 

respectat nu mai este treabă de concurenţă ci de respectarea Legii contractelor, 

consideră Bogdan Chiriţoiu. 

"Avem o companie care are contract cu municipalitatea şi din varii motive nu îşi 

respectă obligaţia din contract. Este un subiect de Legea contractelor. Dacă părţile 

dintr-un contract nu se înţeleg, avem instanţe care trebuie să rezolve asta. Nu aş 

vedea-o ca pe o problemă de concurenţă. Noi am spus mai demult, şi ne-a luat ani 

buni în instanţă ca să câştigăm, am spus că trebuie să se realizeze licitaţii, în speţă 

la sectoarele 2, 3, 4 şi 6. Ne-a luat aproape 10 ani să câştigăm la Înalta Curte iar 

aceasta a spus acum vreo doi ani. La sectoarele alea încă nu s-au făcut licitaţii. 

Sectorul 5 susţinea că îşi gestionează singur lucrurile. La Sectorul 1 am spus că 

trebuie redusă durata contractului şi a fost redusă durata contractului şi s-a mai 

introdus o etapă intermediară în care primăria poate să spună dacă e mulţumită şi 

vrea să continue contractul", a explicat sursa citată. 

El a amintit, în context, că Legea contractelor a fost îmbunătăţită, durata 

contractelor a fost redusă la 5 ani şi numai în condiţii excepţionale, dacă este vorba 

de investiţii foarte mari care trebuie recuperate, atunci se poate încheia un contract 

pe o durată mai mare. 
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Pe de altă parte, Chiriţoiu consideră că autoritatea care se ocupă de servicii 

comunale, ANRSC, ar trebui să ofere modele de contracte. 

Contractul de la S1 a fost încheiat pe 25 de ani, în condiţiile în care legea permitea 

până în 49 de ani. 

"La Primăria Sectorului 1 au avocaţi buni, se laudă că au câştigat toate procesele, şi 

pot vedea ce clauze pot folosi în privinţa companiei de salubritate. Compania de 

salubritate trebuie licenţiată de ANRSC. Dacă ANRSC spune: nu-ţi faci bine 

treaba poate să îţi ridice licenţa. Sunt anumite pârghii. Ce am mai discutat cu 

primăria: ne-au întrebat dacă faptul că au un preţ foarte mare nu este o problemă de 

ajutor de stat. Aş vedea lucrurile împărţite: dacă vorbim de preţul rezultat din 

licitaţie, a fost o licitaţie, prezumăm că ăla era, la vremea respectivă, preţul corect 

de piaţă indiferent cum a evoluat piaţa între timp. Dacă au apărut prestaţii 

suplimentare care nu au fost licitate, nu erau iniţial în contract, cum înţeleg că ar fi 

unele, sau cele legate de pandemie, pentru asta da, se pune problema dacă nu 

cumva preţul e excesiv. Ar trebui primăria să facă o verificare să vadă cam cât se 

plăteşte pentru aşa ceva, să facă o comparaţie şi să aibă grijă să nu plătească mai 

mult decât se plăteşte de obicei", a mai spus Chiriţoiu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Peste 8.000 de angajati vor fi concediati de la Complexurile Energetice 

Oltenia si Hunedoara. Platile compensatorii ar putea ajunge la 915 milioane 

de lei din bugetul de stat 

Un numar de 8.354 de angajati vor fi disponibilizati de la Complexurile Energetice 

Oltenia si Hunedoara si de la Compania Nationala a Uraniului (CNU) si Societatea 

Nationala de Inchideri de Mine Valea Jiului (SNIM), din care 8.060 persoane de la 

cele doua complexuri energetice. 

 

Acestia ar putea beneficia de plati compensatorii pentru o perioada de pana in patru 

ani, estimate la acest moment la suma de 915,68 milioane lei, arata un proiect de 

Ordonanta de urgenta privind modificarea si completarea OUG nr. 69/2019 pentru 

aplicarea unor masuri de protectie sociala acordata persoanelor disponibilizate prin 

concedieri colective efectuate in baza planurilor de disponibilizare din cadrul 
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operatorilor economici pentru care s-a aprobat acordarea ajutoarelor de stat pentru 

facilitarea inchiderii minelor de carbune necompetitive in perioada 2019-2024, 

publicat in dezbatere de Ministerul Energiei. 

 

Cele patru societati asigura aproximativ 18.000 de locuri de munca. 

 

"Prezentul act normativ propune acordarea venitului lunar de completare si a unor 

plati compensatorii, ca masura de protectie sociala de care sa beneficieze 

persoanele disponibilizate din companiilor afectate. Numarul estimat de persoane 

concediate este de 8.354, din care: 4.063 persoane - Societatea Complexul 

Energetic Hunedoara SA (CEH); 264 persoane - Compania Nationala a Uraniului 

SA (CNU); 3.997 persoane - Societatea Complexul Energetic Oltenia SA (CEO); 

30 persoane - Societatea Nationala de Inchideri de Mine Valea Jiului SA (SNIM). 

Totalul cheltuielilor aferente veniturilor de completare aferente acordate pentru o 

perioada de pana la 48 luni este estimat la acest moment la suma de 915.689.000 

lei. Aceste masuri propuse prin prezentul act normativ au in vedere interesul social, 

politica legislativa a statului roman si cerintele corelarii cu reglementarile interne si 

ale armonizarii legislatiei nationale", arata nota de fundamentare. 

 

Masurile de protectie sociala prevazute prin proiectul de act normativ, respectiv 

acordarea unui venit de completare pentru o perioada de maximum 24 pana la 48 

de luni, sunt tratate ca masuri de protectie sociala acordate de statul roman. 

Se stabileste perioada de aplicare a ordonantei de urgenta pana la data de 31 

decembrie 2032 pentru persoanele disponibilizate prin concedieri colective, in 

cazul acestor companii. 

 

"Se prevede totodata, prin exceptie de la prevederile art.14 si 15 din Legea 

200/2006 privind constituirea si utilizarea Fondului de garantare pentru plata 

creantelor salariale, platile compensatorii prevazute prin contractul colectiv de 

munca pentru pesoanele concediate in conditiile art. 1 se pot suporta integral si din 

Fondul de garantare pentru plata creantelor salariale, dar nu mai mult de valoarea 

totala stabilita prin contractul colectiv de munca in vigoare la data adoptarii 

prezentei ordonante de urgenta. 
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Este prevazuta o norma tranzitorie in sensul ca stabilirii modului de aplicare in 

timp si asupra persoanelor a actului normativ in sensul ca, persoanele care, la data 

intrarii in vigoare a prezentei ordonante, beneficiaza de venituri lunare de 

completare acordate in temeiul prevederilor Ordonantei de urgenta nr. 69/2019, vor 

primi veniturile de completare pentru perioada stabilita conform legislatiei in 

vigoare la data nasterii dreptului", se mentioneaza in document. 

 

Acesta prevede ca daca operatorii economici care efectueaza concedieri colective 

sunt in procedura de insolventa sau nu pot achita platile compensatorii prevazute 

prin contractele colective de munca, intrucat duc lipsa de lichiditati, acestea pot fi 

acordate integral din fondurile alocate cu aceasta destinatie in bugetul Ministerului 

Energiei sau din fondurile alocate pentru reducerea emisiilor de gaze cu efect de 

sera, aceste plati avand acelasi regim de impozitare ca si indemnizatia de somaj. 

 

Autorii proiectului motiveaza acordarea platilor compensatorii prin faptul ca zona 

in care urmeaza a se efectua aceste disponibilizari este zona monoindustriala, iar 

capacitatea de a absorbi forta de munca disponibilizata pe termen scurt este extrem 

de redusa, impunandu-se totodata si recalificarea personalului disponibilizat, iar 

impactul social rezultat ca urmare a aplicarii unei astfel de masuri este unul 

semnificativ in plan local. 

 

Sunt luate totodata in considerare situatiile financiare ale celor patru companii, 

precum si faptul ca personalul din zona monoindustriala in care opereaza 

societatile nu vor mai putea realiza, in conditiile limitarilor functionale, venituri 

suficiente pentru satisfacerea nevoilor zilnice de trai proprii si ale membrilor 

familiilor, decat in urma reconversiei profesionale. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ce spune Statistica: Salariul mediu a crescut cu 43% în auto şi cu 33% în 

HoReCa în ultimul an 

Salariile cresc din cauza deficitului de personal şi a inflaţiei, spune Tudor 

Aposteanu, antreprenor în HoReCa ♦ În sectorul auto nu se explică însă o creştere 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/primar-stefanestii-de-jos-viol-fata-12-ani-insarcinata-1684540
https://ziare.com/social/stiri-sociale/ips-teodosie-lumina-vine-la-ortodocsi-nu-la-catolici-1684539
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medie de 43%, deoarece creşterile au fost de maximum 5-6%, spun oficialii din 

domeniu. 

Salariul mediu a crescut cu 11,9% în aprilie 2021 comparativ cu aprilie 2020 şi a 

ajuns la 3.561 de lei net, potrivit Statisticii. În termeni reali, ajustat la inflaţie, 

salariul mediu a crescut cu 7,8%. În 13 sectoare, salariile medii au crescut cu valori 

cuprinse între 20 şi 40%. 

Unul dintre domeniile cu cele mai mari creşteri este cel al hotelurilor şi al 

restaurantelor, unde creşterea salariului mediu a fost de 33% în aprilie 2021 faţă de 

aprilie 2020. 

„Mi-au crescut salariile cu 40% din 2019 până acum. Dacă în 2019 un ospătar lua 

130-140 de lei pe zi, acum nivelul a ajuns la 250 de lei pe zi. Dacă nu îi dau eu, 

pleacă la restaurantul de lângă mine“, a spus Tudor Aposteanu, proprietarul a şase 

restaurante în care are 42 de angajaţi. 

Cea mai mare creştere salarială din ultimul an s-a înregistrat în sectorul fabricării 

de autovehicule, unde salariul mediu a crescut cu 43,8%. 

„Cu siguranţă e o eroare în date. Salariile din auto au crescut cu maximum 5-6%, 

nu aveau cu să crească mai mult, mai ales în an pandemic, când cifra de afaceri 

totală a industriei auto a scăzut cu 15%“, a explicat Adrian Sandu, secretarul 

general al ACAROM (Asociaţia Constructorilor de Maşini din România). 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Pensia medie lunară a crescut cu 16% în primul trimestru, faţă de T1 2020 

Conform INS, comparativ cu trimestrul I al anului precedent numărul mediu de 

pensionari a scăzut cu 34 de mii de persoane, iar cel al categoriei aparţinând 

asigurărilor sociale de stat a scăzut cu 5 mii de persoane. 

„Pensia medie lunară şi pensia medie de asigurări sociale de stat au crescut 

comparativ cu acelaşi trimestru al anului precedent, cu 16,0% , respectiv cu 

16,2%”, a arătat INS. 
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Comparativ cu ultimul trimestru al anului 2020, numărul mediu de pensionari a 

fost în scădere cu 24 de mii de persoane, iar numărul mediu de pensionari de 

asigurări sociale de stat a fost în scădere cu 14 mii de persoane. 

De asemenea, comparativ cu trimestrul IV al anului 2020, pensia medie lunară ṣi 

pensia medie de asigurări sociale de stat a crescut faṭă de trimestrul precedent, cu 

0,9% ṣi respectiv cu 0,4%. 

„Raportul pe total dintre numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat şi 

cel al salariaţilor a fost de 9 la 10; acest raport prezintă variaţii semnificative în 

profil teritorial, de la numai 4 pensionari la 10 salariaţi în judeṭul Ilfov, la 16 

pensionari la 10 salariaṭi în judeţul Teleorman, 15 la 10 în judeṭul Giurgiu ṣi 14 la 

10 în judeṭele Botoṣani ṣi Vaslui”, a mai transmis INS, referitor la situaţia 

înregistrată în primul trimestru al anului în curs. 

Şi pensia medie de asigurări sociale de stat a variat cu discrepanţe semnificative în 

profil teritorial, ecartul dintre valoarea minimă şi cea maximă fiind de 849 de lei 

(1269 lei în judeţul Botoṣani, 1276 lei în judeṭul Giurgiu, 1296 lei în judeṭul 

Vrancea faţă de 2118 lei în judeṭul Hunedoara, 2017 lei în Municipiul Bucureşti ṣi 

1886 lei în judeṭul Braṣov). 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Inflaţia devine serioasă: preţurile au urcat cu 3,75% în mai, peste aşteptările 

analiştilor, care îşi actualizează prognozele spre o inflaţie de 5% la final de 

2021. Indicele preţurilor de consum (IPC) a ajuns la 3,75% în mai 2021, cel 

mai înalt nivel de la începutul crizei 
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Inflaţia a ajuns la 3,75% în mai 2021, peste intervalul-ţintă al Băncii Naţionale a 

României de 2,5% plus/minus 1 punct procentual. Valentin Tătaru, economistul-

şef al ING Bank România scrie într-o notă adresată investitorilor că evoluţia 

inflaţiei din România este peste prognozele analiştilor financiari şi peste aşteptările 

pieţei. El scrie că spre finalul anului inflaţia ar putea să meargă către 5%. 

„Inflaţia din mai a ajuns la 3,75%, destul de mult peste prognoza ING şi a pieţei de 

3,5%, respectiv 3,57%. Privind în perspectivă, inflaţia se va regla destul de 

confortabil la peste 4% începând din a doua jumătate a acestui an şi ar putea chiar 

cocheta cu nivelul de 5% din ultimul trimestru. Ne revizuim prognoza de la 

sfârşitul anului la 4,7%“, scrie Valentin Tătaru. 

Banca Naţională a României (BNR) şi-a actualizat 

recent prognoza de inflaţie în 2021, până la 4,1% în trimestrul al patrulea din 2021. 

„Pe măsură ce ne apropiem de a doua jumătate a anului 2021, profilul inflaţiei din 

România pare să se consolideze peste limita superioară a Băncii Naţionale a 

României (3,5%) chiar mai devreme decât se aştepta“, mai scrie Valentin Tătaru, 

care arată că avansul lună/lună al preţului legumelor şi fructelor reprezintă 

principalul motiv pentru care banca îşi revizuieşte prognoza de inflaţie de la 4,3 la 

4,7% la finalul lui 2021. 

Indicele preţurilor de consum a ajuns la 3,75% în mai 2021, prin comparaţie cu 

mai 2020. Cel mai mult au avansat preţurile mărfurilor nealimentare, cu 5,7%. 

Dintre acestea, cea mai mare creştere a fost înregistrată de preţurile energiei 

electrice (Ă17%) şi ale combustibililor (Ă11%). 
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Preţurile alimentelor au urcat cu un ritm anual de 1,5%. Cele mai mari scumpiri 

din această zonă au fost înregistrate la ulei comestibil (Ă13%), iar cele mai mari 

ieftiniri la cartofi (-32%). 

Preţurile serviciilor au urcat în aprilie cu un ritm anual de 2,8%, cu cea mai mare 

ieftinire a serviciilor aeriene (-16%). Cea mai mare creştere a preţurilor din zona de 

servicii a fost la cele de igienă şi cosmetică, care au înregistrat un plus de 5,8%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Industria românească a depășit în aprilie nivelul din 2019, propulsată în 

special de comenzile din industria auto. În primele patru luni din 2021, a 

depășit cu 14% nivelul anului 2020. 

 În luna aprilie 2021, producţia industrială a scăzut faţă de luna precedentă cu 

5,9% ca serie brută (au fost mai puține zile lucrătoare) dar a crescut cu 2,7% 

ca serie ajustată sezonier. 

 Faţă de luna corespunzătoare din 2020 (când România era în stare de 

urgență), producţia industrială a fost mai mare cu 68%; 

 În perioada 1.I – 30.IV.2021, comparativ cu perioada 1.I – 30.IV.2020, 

producţia industrială a crescut cu 14,3% ca serie brută și cu 14,5% ca serie 

ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate. 

Institutul Național de Statistică arată că, pe toate componentele sale, industria 

românească a atins în aprilie 2021 un record pentru această lună, cu comenzi noi în 

industria prelucrătoare în creștere cu 0,7% față de luna martie 2021. 
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Totuși, cifra de afaceri din industrie pe total (piaţa internă şi piaţa externă) în 

termeni nominali a scăzut față de luna precedentă cu 4,2%, iar faţă de luna 

corespunzătoare din anul precedent a crescut cu 89,2%. În perioada 1.I-

30.IV.2021, comparativ cu perioada 1.I-30.IV.2020, încasările companiilor din 

industrie, pe total, au crescut în termeni nominali cu 20,8%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Grupul de Comunicare Strategică anunță că toată ţara rămâne în scenariul 

verde, cea mai mare incidență fiind în Prahova şi Alba 

Toate judeţele şi municipiul Bucureşti rămân în scenariul verde din punct de 

vedere al infectărilor cu noul coronavirus, cea mai mare incidenţă la mia de 

locuitori fiind în judeţele Prahova - 0,25 şi în Alba - 0,22, a informat, duminică, 

Grupul de Comunicare Strategică. 

În Capitală, rata de infectare a scăzut la 0,14 cazuri la mia de locuitori, faţă de 0,15 

în ziua anterioară, scrie Agerpres.ro. 
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Cea mai mică rată de incidenţă din ţară, 0,02 cazuri la mia de locuitori, se 

înregistrează, ca şi în ziua precedentă, în judeţul Gorj. 

Conform GCS, în ultimele 24 de ore, cele mai multe cazuri s-au înregistrat în 

judeţul Alba - 7 şi în judeţul Cluj - 6. 

În 13 judeţe nu a fost raportat niciun caz nou de infectare - Arad, Braşov, Brăila, 

Buzău, Caraş-Severin, Galaţi, Giurgiu, Hunedoara, Mehedinţi, Satu Mare, Sibiu, 

Tulcea, Vaslui. 

În ultimele 24 de ore, au fost înregistrate 69 de cazuri noi de persoane infectate cu 

noul coronavirus. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Preşedintele Klaus Iohannis participă la Summitul Alianţei Nord-Atlantice 

de la Bruxelles 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, luni, la Bruxelles, la Summitul NATO, în 

cadrul căruia va susţine procesul de adaptare a Alianţei Nord-Atlantice la actualul 

context de securitate, astfel încât organizaţia să devină mai puternică politic şi 

militar. 

 

În cadrul reuniunii la nivel înalt, organizată la Cartierul General al NATO din 

Bruxelles, liderii aliaţi vor decide asupra liniilor prioritare pe care se va 

fundamenta consolidarea rolului politic şi militar al Alianţei, precum şi de actor cu 

proiecţie la nivel global, ca rezultat al procesului de reflecţie strategică NATO 

2030, a informat Administraţia Prezidenţială. 

 

Pe agenda summit-ului se află şi decizia de declanşare a negocierilor privind un 

nou Concept Strategic al Alianţei, în contextul schimbărilor fundamentale ale 

mediului internaţional de securitate faţă de momentul adoptării, în 2010, a celui 

actual. 
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Reuniunea va prilejui, totodată, reafirmarea valorii esenţiale a relaţiei transatlantice 

pentru securitatea euroatlantică, inclusiv în contextul primei participări a 

preşedintelui Statelor Unite ale Americii, Joe Biden, la un summit NATO. 

 

În acelaşi context, vor mai fi mai abordate teme actuale precum provocările de 

securitate din spaţiul euroatlantic, terorismul, ameninţările cibernetice şi cele 

generate de tehnologiile disruptive şi se vor stabili acţiunile pe care NATO trebuie 

să le întreprindă în continuare pentru a gestiona provocările şi ameninţările de 

acest tip la adresa securităţii euroatlantice. 

 

În cadrul summitului, preşedintele Iohannis va reafirma importanţa organizaţiei 

pentru securitatea euroatlantică şi ordinea internaţională bazată pe norme, a 

precizat sursa citată. 

 

Totodată, şeful statului "va pleda pentru consolidarea posturii NATO de 

descurajare şi apărare pe Flancul Estic aliat, în special în regiunea Mării Negre, 

evidenţiind rolul activ al ţării noastre de pilon de stabilitate şi furnizor de 

securitate". 

 

Klaus Iohannis va susţine întărirea pe mai departe a relaţiei transatlantice, precum 

şi decizia de elaborare a unui nou Concept Strategic. 

 

Preşedintele va reafirma angajamentul României de a contribui la efortul comun al 

NATO, atât în plan operaţional, cât şi în plan conceptual şi financiar, prin 

asigurarea, în continuare, a pragului minim de 2% din PIB pentru Apărare, mai 

precizează Administraţia Prezidenţială. 

 

Şeful statului va evidenţia şi "contribuţia concretă, strategică a României la 

eforturile aliate de consolidare a rezilienţei, inclusiv prin înfiinţarea recentă, la 

Bucureşti, a Centrului Euro-Atlantic pentru Rezilienţă". 

 

Klaus Iohannis va reitera, de asemenea, susţinerea ţării noastre pentru cooperarea 

cu partenerii, în special cu Uniunea Europeană, evidenţiind componentele pe care 

este fundamentat parteneriatul strategic dintre cele două organizaţii, precum şi 

complementaritatea dintre NATO şi UE. 
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În egală măsură, preşedintele se va referi la importanţa aprofundării cooperării 

NATO cu partenerii săi, cu precădere cei din Vecinătatea Estică.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 FMI vrea să creeze un nou trust pentru a oferi finanţare unui număr mai 

mare de ţări 

Fondul Monetar Internaţional (FMI) analizează posibilitatea creării unui nou trust 

care ar permite membrilor săi să ofere împrumuturi din rezervele lor de la FMI 

unui număr mai mare de ţări, inclusiv unor ţări cu venituri medii vulnerabile la 

schimbările climatice, a declarat duminică directorul general al instituţiei 

financiare, Kristalina Georgieva, transmite Reuters. 

Georgieva a spus că liderii Grupului celor Şapte economii bogate (G7) şi-au dat 

acordul ca FMI să continue să lucreze la acest plan, iar China - a doua cea mai 

mare economie din lume - şi-a exprimat interesul, alături de ţările cu venituri medii 

care vor beneficia de un astfel de fond. 

Ea a spus că FMI va continua să contribuie la ”trustul de rezilienţă şi durabilitate” - 

care ar putea ajuta ţările să combată schimbările climatice sau să îşi 

îmbunătăţească sistemele de îngrijire a sănătăţii - înainte de reuniunea din iulie a 

miniştrilor de Finanţe din Grupul celor 20 de economii majore (G20), care include 

China. 

"Acum avem indicaţia că avem un semnal verde de urmat şi vom ajunge la alţii", a 

declarat Georgieva pentru Reuters, într-un interviu acordat după încheierea 

summitului liderilor G7 din Cornwall, Anglia. 

"China şi-a exprimat interesul de a participa şi m-aş aştepta să existe alte economii 

de piaţă emergente, cu fundamentele solide şi poziţii puternice de rezervă, care ar 

putea face la fel", a spus ea. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 14 iunie 2021 24 

 

Liderii G7 au salutat duminică extinderea rezervelor de urgenţă ale FMI, respectiv 

a Drepturilor Speciale de Tragere (DST) cu 650 de miliarde de dolari şi au susţinut 

un obiectiv global de a oferi 100 de miliarde de dolari ţărilor cele mai vulnerabile, 

dar au spus că alte ţări ar trebui să participe. 

Trustul de rezilienţă şi durabilitate al FMI permite deja membrilor să îşi împartă 

rezervele FMI, însă statele insulare mici şi alte ţări cu venituri medii care au fost 

afectate puternic de pandemia coronavirusului şi de recesiunile economice 

semnificative nu sunt eligibile pentru finanţare prin intermediul vehiculului FMI. 

Georgieva a salutat angajamentul G7 de a dona un miliard de doze de vaccin 

COVID-19 ca un pas cheie către încetarea pandemiei şi a spus că discuţiile vor 

continua în cadrul G20. 

FMI a cerut ţărilor bogate să acţioneze, avertizând că o mare divergenţă în 

redresarea economiilor avansate şi în curs de dezvoltare ar putea submina cererea 

şi ar putea perturba lanţurile de aprovizionare, ceea ce ar afecta şi ţările care se 

redresează mai rapid. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 RIPOSTA lui Lukasenko la sancțiunile UE - A deschis robinetul cu migranți 

spre Vest. Supără Occidentul și face și profit 

Aleksandr Lukashenko a găsit o nouă metodă să irite Uniunea Europeană şi să 

scoată şi profit în acelaşi timp. O agenţie de călătorii controlată de dictatorul 

din Belarus aduce între două şi trei sute de imigranţi pe săptămână din Siria şi Irak, 

relatează mediafax. 

Din Minsk, oamenii sunt transportaţi la graniţa cu Lituania şi apoi ajutaţi să intre în 

UE. Pentru asta plătesc între trei şi şase mii de dolari. Lucrurile merg atât de bine 

încât numărul zborurilor s-a dublat, iar avionul Boeing 737 a fost schimbat cu unul 

mai mare, 777. 

În Lituania, grănicerii lucrează la foc automat, iar guvernul e gata să declare stare 

de urgenţă dacă lucrurile continuă. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/belarus_616.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lituania_700.html
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Rustamas Liunajevas, şeful Serviciului de grăniceri al Lituaniei: Am discutat cu 

şeful Agenţiei Europene pentru Poliţia de Frontieră şi cu cel al Gărzii de Coastă 

despre posibilitatea de a trimite poliţişti de frontier din UE în Lituania. În 

principiu, acest lucru a fost convenit şi vom avea poliţişti de frontieră UE la 

frontiera Lituania-Belarus din iulie. 

”Am oprit migranţii şi drogurile – acum va trebui să-i prindă singuri”, a declarat 

Aleksandr Lukashenko după sancţiunile impuse de UE ca urmare a deturnării unui 

avion civil de regimul de la Minsk. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 


